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تجارت

مخالفتمجلسبامسکوتماندن
طرحساماندهیبازارخودرو

نمایندگان مجلس با پیشنهاد مسکوت 
ماندن سه ماهه طرح ساماندهی بازار 

خودرو مخالفت کردند.
ب��ه گزارش ایس��نا، طرح س��اماندهی 
بازار خودرو در دستور کار جلسه علنی 

مجلس قرار گرفت و بعد از تصویب مواد 3 و 4 این طرح، بهرام 
پارس��ایی که از طراحان اولیه این طرح بود، پیش��نهاد مسکوت 

ماندن سه ماهه این طرح را مطرح کرد.
وی در ای��ن ب��اره گف��ت: طبق آئین نامه طرح یک فوریتی باید 
ظرف 45 روز به تصویب مجلس برس��د یک فوریت این طرح 
دوم اردیبهش��ت س��ال گذشته تصویب شده و این طرح 13 ماه 

است بین مجلس و کمیسیون پاسکاری می شود.
وی با بیان این که کمیس��یون صنایع برای طرح پیش��نهادات 
طراحان دعوتی از آنها نداشته است، اظهار کرد: آنها تنها یک 
بار از من برای حضور در جلسه کمیته دعوت کردند که بعد از 
حضور من رئیس کمیته عمداً جلسه را تشکیل نداد، متأسفانه 
علیرغم این که بخش��ی از اعضای کمیس��یون صنایع از حقوق 
مل��ت دف��اع می کن��د ام��ا برخی دیگر از اعضا ب��ه نمایندگی از 
خودروس��ازان به دفاع از آنها می پردازد و طرح را از مس��یر خود 

خارج کردند.

بخشخصوصیدرتصمیماتاقتصادیدولت
نقشداشتهباشد

یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به عدم بازگشت 30 میلیارد دلار ارز حاصل از صادرات به 
کشور برخی سخت گیری های بی مورد و بخشنامه های خلق 
الس��اعه و بدون ضمانت اجرایی را از دلایل بروز این مش��کل 
عن��وان ک��رد و گف��ت که بخش خصوصی بای��د در تصمیمات 

اقتصادی دولت نقش داشته باشد.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: 
در ماج��رای ارزه��ای دولتی م��ا از ابتدا به دولت تذکر دادیم اما 
گ��وش ش��نوا نبود. عده ای ارز دولت��ی گرفتند، کالایی را صادر 
کردند، آن را فروختند و ارز آن را به کش��ور وارد نکردند. البته 
برخی افراد هم برای بازگرداندن ارز با مشکل مواجه بودند اما 
ب��ه ه��ر ح��ال عده ای ارز را برنگرداندن��د و دولت هم تضامینی 

برای این کار در نظر نگرفته است.
وی افزود: عده ای از ارزهای دولتی س��ود کلان بردند؛ این ها 
دلار 4200 تومانی گرفتند اما کالای ش��ان را به همین قیمت 

در بازار توزیع نکردند.

اخبار كوتاه

گ�روه تج�ارت: در پنجاه و هفتمین نشس�ت ش�وراي گفت و گوي دولت و 
بخش خصوصي استان تهران مساله تامین نقدینگي مورد نیاز بنگاه ها، 
چالش هاي زیس�ت محیطي و ارزي بنگاه ها در پایتخت، مش�کلات دفع 
پس�ماندهاي ش�هرک صنعتي چرمشهر، مساله تخصیص ارز به واردات 
مواد اولیه تولید روغن نباتي و هم چنین بهبود رابطه سازمان تامین اجتماعي 
و بخش خصوصي مسائلي بود که در نشست شوراي گفت وگوي دولت و 

بخش خصوصي مورد بحث و بررسي قرار گرفت.
به گزارش تجارت به نقل از روابط عمومي اتاق تهران، رییس س��ازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان تهران در این جلسه گزارشي از وضعیت 
تولید واحدهاي صنعتي مستقر در استان تهران را ارائه کرد. یداله صادقي 
با بیان اینکه در حال حاضر 290 طرح بالاي 60 درصد پیشرفت فیزیکي 
در استان تهران نیاز به 32240 میلیارد ریال منابع مالي دارد، گفت: معادل 
79.3 درصد واحدهاي تولیدي در استان تهران، فعال و 20.7 درصد نیز 
غیرفعال هستند و در حال حاضر، نیاز اصلي صنایع استان، دسترسي به 
منابع مالي است. وي از آمادگي سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
تهران براي برگزاري تور بازدید مدیران عامل بانک ها از ش��هرک هاي 
صنعتي استان تهران و بررسي امکان سنجي تخصیص منابع به واحدهاي 

تولیدي خبر داد.
مشکل تخصص ارز به واردات مواد اولیه روغن �  

در ادامه این نشس��ت، مش��کلات مربوط به کارخانه هاي صنایع روغن 
نبات��ي کش��ور در زمینه تخصیص ارز مورد نی��از براي واردات روغن خام 
و همچنین تجدیدنظر در قیمت محصولات مورد بحث و بررس��ي قرار 
گرفت. در همین رابطه، دبیر انجمن صنفي صنایع روغن نباتي کش��ور 
طي توضیحاتي، میزان تولید روغن نباتي در کشور طي سال گذشته را 
یک میلیون و 800 هزار تن اعلام کرد که به گفته وي، میزان مصرف در 

داخل نیز به همین میزان است.
امیرهوشنگ بیرشک، با بیان اینکه این میزان تولید نسبت به سال 96 در 
حدود 15 درصد رشد داشته است، افزود: در حال حاضر موجودي روغن خام 
براي بخش خصوصي به میزان 116 هزار تن است و موجودي انبارهاي 

شرکت بازرگاني دولتي نیز به 330 هزار تن مي رسد که در مجموع، حدود 
450 هزار تن کل موجودي روغن خام در کشور براي تولید محصولات این 
حوزه است. وي یک از چالش هاي جدي واحدهاي تولیدي صنعت روغن 
نباتي کشور را روند کُند تخصیص ارز از سوي بانک مرکزي عنوان کرد و 
گفت: یا توجه به بخشنامه دولت طي سال گذشته که بازگشت ارز صادراتي 
به داخل را ملزم کرد و همچنین فروش ریالي محصولات به بازار عراق 
و افغانستان که جزو بازارهاي عمده تولیدات کارخانه هاي روغن کشور 
است، مشکلات و گرفتاري چالش برانگیزي گریبان این واحدها را گرفته 
است به طوري که در حال حاضر تخصیص ارز به دو کارخانه بزرگ تولید 

روغن نباتي کشور متوقف شده و عملا میزان تولیدات این بخش کاهش 
یافته است و از این رو، خطر کمبود این محصول در بازار طي ماه هاي آتي 
احساس مي شود. در همین رابطه، ابراهیم بهادراني، مشاور عالي رییس 
اتاق تهران، نیز  ا اشاره به اینکه تا 90 درصد مواد اولیه کارخانه هاي تولید 
روغن نباتي کشور، وارداتي است، خواستار نامه نگاري شوراي گفت وگوي 
دولت و بخش خصوصي اس��تان تهران با بانک مرکزي براي برداش��تن 

ممنوعیت تخصیص ارز به واحدهاي این بخش شد.
تعامل نزدیک اتاق تهران و سازمان تامین اجتماعي �  

در ادامه این جلس��ه، معاون کس��ب وکار اتاق تهران طي س��خناني، به 

چالش هایي که بنگاه ها و کارآفرینان طي سال گذشته با سازمان تامین 
اجتماعي داشته اند، اشاره کرد و گفت: خوشبختانه به دنبال پیگیري مسائل 
و مشکلات بنگاه ها در اتاق تهران و برگزاري جلسات مستمر با سازمان 
تامین اجتماعي و نیز نامه نگاري  هاي متعدد اتاق تهران با دولت به منظور 
حل مشکلات واحدهاي تولیدي با سازمان تامین اجتماعي، این سازمان 
نسبت به ادوار گذشته رویه مسالمت آمیزي را در مواجهه با کارآفرینان و 
فعالان بخش خصوصي در پیش گرفته اس��ت. هومن حاجي پور، افزود: 
طبق توافق صورت گرفته با مس��ئولان س��ازمان تامین اجتماعي، مقرر 
ش��ده اس��ت تا اتاق تهران با گردآوري و احصاي مش��کلات تشکل هاي 
صنفي و کارفرمایي و طبقه بندي آن، در نشست هاي منظم با سازمان، 
نسبت به دستیابي به راهکارهایي براي حل مشکلات موجود اقدام شود. 
وي یکي از چالش هاي کارآفرینان با س��ازمان تامین اجتماعي را نحوه 
محاس��به حق بیمه قراردادها عنوان کرد و افزود: در این رابطه، پیش��نهاد 
تجدیدنظر در این نحوه محاسبه از سوي اتاق تهران مطرح شده است و 

در حال پیگیري آن هستیم.
مشکل پسماند شهرک صنعتي چرمشهر �  

در آغاز این نشس��ت همچنین موضوع طرح انتقال پس��ماند از ش��هرک 
صنعتي چرمش��هر که مش��کلات عدیده اي براي واحدهاي تولیدي این 
شهرک ایجاد کرده است، به بحث گذاشته شد. محمد عیدیان، قائم مقام 
دبیر شوراي گفت وگوي دولت و بخش خصوصي استان تهران، با بیان 
اینکه این موضوع از سال 1396 طي چندین نوبت در جلسات این شورا 
و کارگروه هاي مربوطه مورد بررس��ي قرار گرفته اس��ت، گفت: به رغم 
تصمیم گیري ها در این ارتباط، تا این لحظه اقدامي براي انتقال پسماند 
ش��هرک صنعتي چرمش��هر صورت نگرفته اس��ت. وي با این توضیح که 
شهرک صنعتي چرمشهر در حدود 32 سال پیش افتتاح شده است، افزود: 
در حال حاضر در این شهرک صنعتي نزدیک به 100 واحد تولیدي فعال 
و نیمه فعال مشغول به کار هستند و 40 واحد نیز طي سال هاي اخیر به 

طور کامل تعطیل شده است.

در نشست مشترک نمایندگان و بخش خصوصي استان تهران مطرح شد؛

 نیاز فوري بنگاه هاي تولیدي به منابع مالي

استارت آپ ها جایگزین خارجی ها می شوندعراق از ورود کارگران ایرانی جلوگیری می کندساماندهی بازار با تشکیل وزارت بازرگانی
عضو کمیس��یون صنایع ومعادن مجلس 
گف��ت: ب��ا تش��کیل وزارت بازرگان��ی، 
وزارتخان��ه ای تخصص��ی مس��ئولیت 
ساماندهی بازار را برعهده می گیرد در نتیجه 
می توان امیدوار بود وضعیت بازار تا حدودی 

بهبود پیدا کند. محمد عزیزی در گفت وگو با خانه ملت با اشاره به  
طرح تفکیک وزارت بازرگانی از وزارت صنعت،  گفت: دولت معتقد 
است با ایجاد وزارت بازرگانی می تواند در شرایط تحریم به تجارت 
و صادرات کمک کند، حال که دولت به این نتیجه رس��یده اس��ت 
مجلس نیز باید برای کمک به دولت تمام توان خود را به کار گیرد. 
وی اظهار کرد: با تشکیل وزارت بازرگانی، وزارتخانه ای تخصصی 
مس��ئولیت س��اماندهی بازار را برعهده می گیرد در نتیجه می توان 

امیدوار بود وضعیت بازار تا حدودی بهبود پیدا کند.

فرماندار گیلانغرب گفت: طرف عراقی 
از ورود کارگ��ران ایران��ی ب��ه محوطه 
تخلیه و بارگیری بازارچه مرزی سومار 
در داخ��ل عراق جلوگی��ری می کند و 
کار بارگیری را تنها به کارگران عراقی 

واگذار کرده است.
ک��وروش محمودی��ان در گفت وگو ب��ا خبرنگار ایرنا افزود: این 
خواس��ته طرف عراقی اس��ت که کار تخلیه و بارگیری کالاها را 
کارگران عراقی به تنهایی انجام دهند و ما یک مهلتی را از طرف 
عراقی برای مذاکره برای پیگیری این موضوع خواس��تیم که 
متاسفانه مهلت پایان یافت و فعلا موضوع حل و فصل نشده و 
امروز طرف عراقی به صورت یک طرفه از ورود کارگران ایرانی 

به داخل محوطه تخلیه و بارگیری جلوگیری کرد.

رییس هیات مدیره مجمع تشکل های 
دان��ش بنیان اتاق بازرگانی ایران گفت: 
امروزه فرصت جایگزینی استارت آپ ها با 
شرکت هایی که به دلیل تحریم ها از ایران 
رفتند، وجود دارد. »افشین کلاهی« درباره 

وضعیت استارت آپ ها در وضعیت تحریم به خبرنگار اقتصادی ایرنا 
گفت: استارتاپ ها از نظر جذب سرمایه گذاری خارجی که عامل 
بزرگی در توسعه آنهاست، با مشکل مواجه شده اند. وی با بیان اینکه 
عملا تعداد کمی از استارت آپ ها توانستند سرمایه گذاری خارجی 
جذب کنند، ادامه داد: از زمان امضای برجام تا خروج آمریکا از آن 
فرصت کوتاهی برای جذب سرمایه بود. در همین مدت محدود هم 
چند استارتاپ معروف توانستند سرمایه خارجی جذب کنند که در 

حال حاضر این سرمایه گذاری به طور کامل قطع شده است.

گروه صنعت و معدن: وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات با بیان 
این ک�ه وضعی�ت گوش�ي در بازار ما خوب نیس�ت، گفت: چرخه 
واردات ام�روز معی�وب اس�ت که در ب�ازار مصرف اثر مي گذارد و 

این چرخه باید درست شود.
به گزارش تجارت به نقل از ایسنا، محمدجواد آذري جهرمي در 
حاش��یه برنامه روز ارتباطات درباره مش��کلات سامانه همتا در 
موضوع گوشي مسافري بیان کرد: سامانه همتا اختلال ندارد، 
بحث این اس��ت که بر اس��اس قانون، بار مس��افري در گمرک 
تعریف دارد. عده اي چون کانال رسمي درست نیست از طریق 
مسافري گوشي مي آورند، در صورتي که اگر این کانال تسهیل 
شود، این واردات به صوت رسمي انجام مي گیرد و تخلفي هم 

رخ نمي دهد.
وي ادامه داد: گمرک مي گوید بر اس��اس قانون، مس��افر یعني 
کسي که رفته سفر و اطلاعاتش باید چک شود؛ حرف گمرک 
هم درس��ت اس��ت، اما چرخه واردات معیوب است و اکوسیستم 
باید درست شود. البته عده اي هم به دنبال سودجویي هستند، 
تح��ت عن��وان فروش��نده خود را جا مي زنن��د و همان قاچاق را 

انجام مي دهند.
واردکنندگان رسمي گوشي دچار مشکلند �  

وزی��ر ارتباط��ات و فناوري اطلاعات با بیان این که اقتصاد بازار 
تلفن همراه برعهده وزارت ارتباطات نیس��ت، گفت: ما س��امانه 
فني را راه اندازي کردیم اما واردکنندگان رس��مي اکنون براي 
تأمین ارز و ثبت س��فارش دچار مش��کل هس��تند که هیچکدام 

بر عهده ما نیست.
آذري جهرمي افزود: ما این مش��کل در تأمین گوشي هاي مورد 
نیاز بازار را به وزیر صمت و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز گزارش کرده و اطلاع دادیم که بازار گوش��ي خوب نیس��ت. 
باید براي این که چرخه س��الم واردات گوش��ي به کشور تسهیل 
ش��ود، چاره اي اندیش��ه کرد. واردکنندگان باید به وزارت صمت 

ثبت سفارش کنند و تأمین ارز را باید فراهم کرد.
وي با بیان این که مشکلات واردات گوشي به اکوسیستم ما هم 
ضربه مي زند، گفت: چرخه واردات گوش��ي امروز معیوب اس��ت 
و در بازار مصرف اثر مي گذارد. البته کلید حل این مش��کلات 

دست ما نیست اما این چرخه باید درست شود.
  � یک گیگ اینترنت به مناسبت روز ارتباطات

آذري جهرمي ب��ا بیان این که تمامي خدمات ارزش افزوده جرم 
نیس��ت، افزود: امروز اپراتورها به مناس��ب روز ارتباطات یک 
گیگ اینترنت هدیه دادند که با ستاره 98 مربع فعال مي شود. با 
سرویس ستاره مربع مي توان خدماتي ارائه کرد و تمامي ابزارش 
خلافکارانه نیس��ت، برخي کس��ب وکارهاي حلال هم در این 
زمین��ه حض��ور دارند. خدمات س��تاره مربع ب��راي جلوگیري از 
فعالیت هاي فس��ادآور ایجاد ش��ده و همه وظیفه داریم جلوي 

کلاهبرداري در این زمینه را بگیریم.
وي ادامه داد: ما براي یک تخلف 33 میلیاردي پرونده تشکلیل 
دادیم و پول مردم را هم بر اساس قانون برگرداندیم. براي 500 
اپلیکیش��ن هم تخلف دیگري بود که پرونده اش در پلیس فتا 
مطرح است و به محض اعلام شدن رقم نهایي، این پول را به 
مردم برمي گردانیم. هم چنین ستاره 800 مربع را راه انداختیم و 
بخت آزمایي توسط اپراتورها را هم ممنوع کردیم. این خدمات 
روي سیم کارت هاي جدید هم به صورت پیش فرض غیرفعال 

است و اکنون تخلفات به شدت کاهش پیدا کرده است.

شرکت ها باید ادغام شوند

وزی��ر ارتباط��ات و فن��اوري اطلاع��ات درب��اره مش��کلات 
ش��رکت هاي اینترنت ثابت توضیح داد: رش��د و توس��عه شبکه 
ثابت با سرمایه گذاري محقق مي شود. شرکت مخابرات حرکت 
س��رمایه گذاري را آغاز کرده و پروژه تانوما را توس��عه مي دهد؛ 
برخي از شرکت هاي اینترنت ثابت هم سرمایه گذاري را شروع 
کردند. این ش��رکت ها به دلیل مس��ائل تحریم نمي توانند منابع 
خارج��ي ج��ذب کنن��د، در بورس هم به مش��کل برخوردند، در 
نهایت 17 ش��رکت ثابت نمي توانند 17 ش��بکه را توس��عه دهند 

و باید ادغام شوند.
آذري جهرمي با بیان این که نمي توان توس��عه کش��ور را معطل 
کرد، گفت: گزارش س��ازمان تنظیم مقررات ارتباطات ش��اید 
ب��راي ارائ��ه پروانه جدید به کمیس��یون تنظیم تهیه ش��ده، در 
کمیس��یون هاي تخصصي بررس��ي و درباره آن تصمیم گیري 
مي شود. اگر لازم باشد به اپراتوري دیگر که در سرمایه گذاري 

توانمند باشد، مجوز دهیم این کار را مي کنیم.
وي ادامه داد: نمي ش��ود مخابرات ایران توس��عه دهد و س��ایر 
ش��رکت ها روي این س��رویس ها براي خودش��ان ثروت ایجاد 
کنن��د. ام��روز عم��ر ADSL در کش��ور به پایان رس��یده و نیاز 
ب��ه س��رمایه گذاري براي توس��عه VDSL اس��ت. باید توجیه 

سرمایه گذاري وجود داشته باشد و کار پیش رود.
وزی��ر ارتباط��ات و فناوري اطلاعات درباره اختلال در برخي از 
خدمات اینترنت ثابت گفت: این اختلال ربطي به کمبود پهناي 
باند نداشت و به دلیل مشکل در تمدید قرارداد شرکت ارتباطات 
زیرساخت با تأمین کننده پهناي باند خارجي بود که براي بالا 
بردن قیمت و فشار به شرکت زیرساخت، 200 گیگ اینترنت 
این شرکت را قطع کرد. البته این موضوع خلاف مقررات است 
و زیرس��اخت باید 1.5 برابر ظرفیت فروخته ش��ده پهناي باند 
خود ظرفیت موجود داش��ته باش��د و از س��ازمان تنظیم مقررات 
رادیویي خواس��ته ام با این ش��رکت به دلیل مش��کل ایجادشده 

برخورد کند.
تأیید نفوذ به پیشخوان خدمات دولت �  

آذري جهرمي درباره نفوذ به س��امانه دفاتر پیش��خوان خدمات 
دولت گفت: این اتفاق براي ش��بکه دولت الکترونیک اس��تاني 
بود که ظاهراً در س��ه یا چهار اس��تان نفوذ ش��ده بود. س��ازمان 
 PIX فن��اوري اطلاع��ات ایران از دولت قبل تصمیم گرفته بود
اس��تاني براي مرکز تبادل اطلاعات اس��تاني راه اندازي کند و 

پرتالي براي راهنمایي آن به وجود آمده بود.
PIX وي ادامه داد: با وجود این، نه این پرتال ها به روزرساني و نه

هاي استاني راه اندازي شده بود؛ چون آن پروژه متوقف شده بود 
و این سیستم ها در دسترس بودند، به روزساني امنیتي هم انجام 
نش��ده بود، در نتیجه نفوذ انجام ش��د اما اطلاعات کشور، دولت 
و م��ردم را تهدی��دي نک��رد. وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات 
ب��ا اش��اره به تدابیر لازم براي جلوگی��ري از کلاهبرداري هاي 
فیش��ینگ گفت: یکي از 10 س��امانه س��پر امنیتي دژفا، سامانه 
مقابله با فیشینگ است تا واحدهایي که با هدف جعل راه اندازي 
شوند را قبل از این که قرباني بگیرند، شناسایي مي کنند. برخي 
اقدامات لازم نیازمند مقررات گذاري و آگاهي بخشي است که 
درباره مقررات گذاري از چهار هفته پیش با ناجا همکاري هایي 

را آغاز کرده ایم و به زودي نتایج آن اعلام مي شود.

وزیر ارتباطات انتقاد  کرد؛

صدورمجوزهایغیرمنطقیچرخه معیوب واردات گوشي در کشور
درصنایعچوبگیلان

رئیس س��ازمان، صنعت، معدن و تجارت اس��تان گیلان گفت: 
صدور مجوزهای غیرمنطقی و بدون مطالعه در بخش پالت سازی 

و صنایع چوب استان، مشکلاتی ایجاد کرده است.
ب��ه گزارش ایس��نا، دلق پوش در بازدی��د از بازدید از واحدهای 
صنعت��ی تال��ش گفت: صدور مجوزه��ای غیرمنطقی و بدون 
مطالعه در بخش پالت سازی و صنایع چوب استان، مشکلاتی 
ایج��اد ک��رده و اجازه صدور مجوز جدی��د برای صنایع چوب و 

پالت سازی را نمی دهیم.
وی افزود: برای هر صنعتی باید تدبیری اتخاذ شود و مدیران این 
حوزه باید تصمیم ساز باشند، نه اینکه فقط مجوز صادر کنند.

دلق پوش ادامه داد: از استاندار گیلان درخواست کرده ایم برای 
بقا و ادامه فعالیت کارخانجات وابسته به چوب و صنایع سلولزی 
از خروج چوب از استان ممانعت شود. تسهیل واردات چوب و 
کاهش عوارض واردات آن، از راه های رفع مشکل کمبود مواد 

اولیه پالت سازان و تولید کنندگان صنایع چوبی است.

۱۷هزارمیلیاردریالسهامو
املاکایرانخودروواگذارشد

گ��روه صنعت��ی ایران خودرو اعلام کرد: این گروه از س��ال 92 
تا پایان س��ال 97 س��هام ش��رکت های زیان ده و کم بازده خود 
را ب��ه ارزش 10 ه��زار و 942 میلی��ارد ریال به فروش رس��انده 
و واگذاری س��هام س��ایر ش��رکتهای زیان ده و کم بازده؛ طبق 
دس��تور وزیر صنعت، معدن و تجارت در س��ال جاری نیز ادامه 

خواهد داشت.
به گزارش ایس��نا به نقل از گروه صنعتی ایران خودرو، راهبرد 
فروش سهام شرکت های زیان ده گروه صنعتی ایران خودرو از 
سال 92 کلید خورد و بر مبنای آن سهام تعدادی از شرکت های 

زیر مجموعه این خودروساز واگذار شده است.
در سال 92 تعداد دو شرکت به ارزش یک هزار و 523 میلیارد 
ریال به فروش رس��ید و در س��ال 93 نیز بخش��ی از سهام هفت 
شرکت بورسی به ارزش 351 میلیارد ریال به فروش رفته است. 
با ادامه اجرای این راهبرد، در س��ال 94 نیز بخش��ی از س��هام 9 
شرکت بورسی گروه به ارزش 907 میلیارد ریال به فروش رفته 
اس��ت. در س��ال 95 سهام بلوکی دو شرکت به علاوه بخشی از 
س��هام 11 ش��رکت بورس��ی جمعاً به مبلغ 3 هزار و 130 میلیارد 

ریال واگذار شده است. 

داد و ستد

رئی��س خان��ه صنعت، مع��دن و تجارت ایران با 
بیان اینکه چند سال است سیل نقدینگی باعث 
تخریب اقتصاد شده و هیچ تدبیری برای مقابله 
با آن اتخاذ نشده، گفت: در نظر گرفتن معافیت 
مالیاتی برای تولیدکنندگانی که سرمایه خود را 
افزایش می دهند و حائز شرایط بند »ز« تبصره 

10 قانون بودجه س��ال 97 هس��تند، می تواند به 
تولیدکنن��دگان کمک کند اما رفع موانع بانکی 
موضوعی اس��ت که قوانین بانک ها اجازه آن را 
نمی دهد. عبدالوهاب سهل آبادی - رئیس خانه 
صنعت، معدن و تجارت ایران - در گفت وگو با 
ایسنا، با بیان اینکه ستادهای تسهیل و رفع موانع 

تولید تاکنون نتوانستند آن طور که مورد انتظار 
فعالان اقتصادی بوده عمل کنند، گفت: س��تاد 
تسهیل و رفع موانع تولید بیشتر به دنبال پرداخت 
تسهیلات بانکی به واحدهای تولیدی است، اما 
با توجه به وجود دیون معوقه، این واحدها برای 

دریافت تسهیلات ترغیب نمی شوند.

مسئول اجرای پروژه اقتصاد مقاومتی در حوزه صادرات 
از برگزاری نخستین جلسه شورای مشورتی رؤسای 
اتاق های مشترک بازرگانی ایران و کشورهای همسایه 
با توجه به پروژه اصلی سازمان توسعه تجارت ایران 
در اقتصاد مقاومتی و از جمله 10 پروژه اصلی وزارت 
صنع��ت، مع��دن و تجارت خب��ر داد. به نقل از وزارت 

صنعت، محمدرضا مودودی افزود: افزایش حجم و تنوع 
محصولات صادراتی به کشورهای همسایه، تقویت 
تشکل های صادراتی تخصصی، توسعه شرکت های 
بزرگ صادراتی و تشکیل کنسرسیوم های بین المللی 
به عنوان وظایف سازمان توسعه تجارت ایران از سوی 
وزیر صنعت، معدن و تجارت ابلاغ شده است و این 

سازمان در راستای ارتباط منظم و مستمر بخش های 
دولتی و خصوصی مرتبط با تجارت خارجی کش��ور 
و به منظور توس��عه صادرات به کش��ورهای همسایه 
برگزاری شورای مشورتی رؤسای اتاق های مشترک 
بازرگانی ایران و کشورهای همسایه را در دستور کار 

خود قرار داده است.

سیل نقدینگی از سیل خوزستان هم بدتر استنشست رؤسای اتاق های بازرگانی ایران و کشورهای همسایه  صنعت و معدن 
www.tejaratonline.ir


